淡江大學 九十六 學年度第二學期第四學季課程教學計畫表

壹、科目名稱：研究方法二 Research Method II
貳、授課老師：包正豪

參、開課系所班級：全球化政治與經濟學系二年級

肆、必選修：必修

伍、學分數：2
陸、先修科目：無

柒、教學內容及進度：

Week 1： Introduction
Week 2： Questionnaire Design
Week 3： Constructing Indexes and Measurements
Week 4： Face to Face Interview and Telephone Interview (Visit Survey Institutions/校外教學)
Week 5： Quantitative Analysis Method (Regression)
Week 6： Quantitative Analysis Method (Factor Analysis)
Week 7： Quantitative Analysis Method (Cluster Analysis)
Week 8： Quantitative Analysis Method (ANOVA)

Week 9： Research Analysis Presentation
捌、授課方式：Lecture, Seminar, and Field work for case study.
玖、教學設備：projector

拾、教材課本與參考書籍：
1. Earl Babbie原著，林佳瑩、徐富珍校訂，2004，研究方法：基礎理論與技巧。初版，台北：雙葉書廊。

2. 黃營杉、汪志堅譯，2002，研究方法。初版，台北市：華泰。

3. 楊國樞等編，1994，社會及行為科學研究法。十三版，台北市：東華。
4. Marsh, David and Garry Stoker. (eds.) 2002. Theory and Methods in Political Science. 2nd. N.Y.: Palgrave Macmillan.
拾壹、成績考核方式：

	
	平時成績 (attendance)：               20％

	
	作業成績 (assignment)：               50％

	
	期末報告 (Research Analysis Presentation)：30％


拾叁、備註：
1. This course has five assignments. Each assignment is 10 points (10%).
2. Class attendance (20%) is divided into two parts. One is the normal class attendance (10%) and the other is the visiting of the survey research institution (10%).
3. Research Analysis Presentation can be regarded as a final essay. However, it is based on the previous five assignments.
